
Summering av branschseminarium 28 november 2018

Öka takten - Kemikalieinformation Nu!

Ett 70- tal materialtillverkare, entreprenörer, byggherrar,
beställare, myndigheter, branschorganisationer och
bedömningssystem från leverantörskedjan av
anläggningsprodukter deltog i seminariet. Den goda
uppslutningen från olika aktörsgrupper resulterade i
givande och engagerade diskussioner med konkreta förslag
på hur kunskpsplattfomen kan användas och spridas för att
generera nytta.

Presentationer

Trafikverket inledde dagen med att visa på de nyttor som Kunskapsplattformen förväntas ge och
varför tillgänglig Kemikalieinformation är så viktig för Trafikverkets verksamhet.
Kemikalieinspektionen berättade om ett aktuellt EU-projekt som bland annat ska leda till att en
mobilapp tas fram för att informera konsumenter om särskilt farliga ämnen i varor samt visade
verktyget Prio-guiden. Boverket informerade om remissen avseende energideklarationer, loggbok
och delbetänkande från kommitten från modernare byggregler samt visade webbsidan
www.buildinginsweden.com som samlar regelverk och riktlinjer anpassade för främst utländska
entreprenörer.

Kunskapsplattformen förhandsvisades och Sveriges byggindustrier och Sveriges
byggmaterialindustrier reflekterade över plattfomens nytta och användningsområde för sina
medlemmar. Kunskapsplattformen:

- Är ett pedagogiskt verktyg som kan användas brett för byggsektorn
- Utgör en god kunskapsbas för tankesätt och ingångar till rätt information
- Är ett mycket bra initiativ för anläggningsarbeten
- Höjer nivån på dokumentation om materialegenskaper
- Utgör en informationsnod att sammankoppla med andra initiativ

Workshop

Syftet med den avslutande workshoppen var att diskutera kunskapsplattformens nytta och spridning.
Många värdefulla inspel redovisades och dokumenterades.

Resultat från gruppdiskussionen (en summering):

1. Ge konkreta exempel på hur du kommer använda kunskapsplattformen
o Utbildning, information till personal
o Stöd/vägledning vid kravställande och uppföljning
o Hänvisa till, länka till från eget material/webbsidor
o Använda som kunskapsnav, hitta aktuell information

2. Vilka andra åtgärder behövs för att komma vidare i arbetet med aktiva produktval?
o Spårbar information i värdekedjan



o Materialvalsystem som kan kommunicera med varandra
o Mer riktad tillsyn och uppföljning av beställare
o Ökad fokus på materialvalsfrågan i projekteringsskedet

3. Hur kan vi tillsammans sprida kunskapsplattformen och bidra till dess användning?
o Sprid både internt och externt till kunder och leverantörer
o Skapa nya format ex. filmklipp för att göra mer intressant/lättillgängligt
o Använd flera olika kanaler, skapa länkar till plattformen från andra webbsidor
o Översätt till engelska

Följande påståenden besvarades av deltagarna individuellt:

1. Det behövs mer information om innehållet i farliga ämnen i bygg och anläggningsprodukter
Resultat: 4,6 (på en skala 1-5 där 1 är nej och 5 ja absolut)

2. Ett aktivt produktvalsarbete ger marknadsfördelar
Resultat: 56% ja, 40% ja men på längre sikt, 4% nej

3. Jag kommer ha nytta av kunskapsplattformen i mitt arbete
Resultat: 3,9 (på en skala 1-5 där 1 är nej och 5 ja absolut)

Seminariet avslutades med gemensam mingellunch.

Läs mer om åtgärden och de aktiviteter som hittills genomförts på trafikverket.se.

Kommande aktiviteter:

1. Lansering av slutlig kunskapsplattform på
Trafikverkets webbplats och slutredovisning
till miljömålsrådet i början av 2019.


